
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2010-10-28, § 18 

 

 Tid Torsdagen den 28 oktober 2010 kl 16.00 – 16.55 
   

 Plats Bråvallasalen, Stadshuset 
   

 Justerat 28 oktober 2010 

 
 

 

Joakim Larsson Mirja Räihä Järvinen 

  

Närvarande 

 
Ledamöter: 

 Joakim Larsson (M), ordföranden  

Mirja Räihä Järvinen (S), vice ordföranden  

 

Jan Tigerström (M)  

Helena Bonnier (M)  

Ingvar Snees (M)  

Katharina Gratschew (M)  

Ulf Fridebäck (FP)  

Kenneth Nilsson (S)  

Jari Visshed (S)  

Berit Kruse (S)  

Emilia Hagberg (MP)  

Ann-Margarethe Livh (V)  

 
Ersättare: 

   

Anders Alvebäck (M) Tjänstgörande  

Per Hallberg (M) Närvarande §§ 1-17 samt §§ 19-21 

Anette Hellström (M)  

Erik Slottner (KD)   

Maria Östberg Svanelind (S)   

Margareta Malm (S)  

Gunnar Sandell (S)  

Torkel Tigerschiöld (MP)  

 

Förhinder har anmälts av ledamoten Göran Kindvall (M) samt ersättarna Sebastian 

Carlsson (M), Burhan Yildiz (FP), Christer Mellstrand (C) och Clara Lindblom (V). 

  

 
Tjänstemän: 

 Exploateringsdirektör Krister Schultz och nämndsekreteraren Eva Olofsson. 

Vidare tjänstemännen vid kontoret Gunnar Jensen, Åsa Wigfeldt, Olle Cyrén  och 

Peter Granström samt biträdande borgarrådssekreteraren Thord Swedenhammar och 

Nikolina Bucht från roteln. 

 



  

 
 § 18 

Spårväg City genom Värtan. Yttrande över utredning från SL 
Dnr E2008-330-01927 

 

Beslut  

Exploateringsnämnden beslutar enligt kontorens gemensamma: 

 

Exploateringsnämnden överlämnar och åberopar kontorens gemensamma 

tjänsteutlåtande som stadens yttrande över rapporten ”Spårväg City genom Värtan”, 

vilket innebär att nämnderna och Hamnens styrelse beslutar följande: 

 

1 Exploateringsnämnden förordar förslaget utifrån föreliggande utredning till 

 permanent linjesträckning. 

 

2 Exploateringskontoret får i uppdrag att fortsätta arbetet med Spårväg City i 

 samverkan med SL, bl a gällande detaljerad utformning av spårsträckningen, 

 utformning av Ropsten och studie av möjligt läge för provisorisk depå. 

 

3 Exploateringskontoret får i uppdrag att ha en fortsatt dialog med SL gällande 

 tidplanen för projektet.  

 

4 Exploateringsnämnden beslutar att omedelbart justera paragrafen. 

 

Ärendets handling 

Exploateringskontorets, stadsledningskontorets, trafikkontorets, miljöförvaltningens, 

stadsbyggnadskontorets, Stockholms Hamn AB:s och Östermalms 

stadsdelsförvaltnings gemensamma tjänsteutlåtande från den 6 oktober 2010. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 

Framlagda förslag till beslut  

1)  Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M), Ulf Fridebäck (FP) och Emilia Hagberg 

 (MP) föreslår (se beslutet). 

 

2)  Vice ordföranden Mirja Räihä Järvinen m.fl. (S) föreslår följande:  

 

 1 Exploateringsnämnden avslår kontorets förslag till beslut samt 

  därutöver anföra följande: 

 

 Vi anser fortfarande att både Spårväg Syd och Tvärspårvägens förlängning till 

 Kista borde ha prioriterats före Spårväg City. De centrala delarna av staden har 

 en relativt bra kollektivtrafikförsörjning redan nu, däremot saknas det 

 tvärförbindelser i ytterstaden. 

 

 Detta är ett projekt där det finns en stor risk att kostnaderna drar iväg och där det 

 blir svårt att kalkylera rätt. 

 

 

 

3) Ann-Margarethe Livh (V) föreslår följande: 

 



  

 1 Exploateringsnämnden beslutar att delvis bifalla kontorens förslag till beslut, 

  därefter anföra följande: 

 

 Vi i Vänsterpartiet är positiva till en utbyggd spårtrafik i Stockholms innerstad 

 och vi anser att spårväg City är ett bra och angeläget projekt. Projektet är dock 

 behäftat med avsevärda problem. Det största problemet är att man idag inte vet 

 om gatunätet håller för att dra fram spårvägen hela vägen till T-centralen och 

 Centralen som det varit tänkt. Om inte spårväg City ska bli en 

 förgävesinvestering måste spårvägen förlängas till både Ropsten (via Värtan) 

 och till Centralen/T-centralen. Om man inte lyckas få till stånd en anslutning till 

 Centralen riskerar investeringen att bli mycket olönsam och i praktiken kommer 

 spårvägen att ge en försämrad trafik jämfört med tidigare busstrafik. Alliansen i 

 Stockholm stad måste därför ta ett tydligare ansvar för sin del av projektet och 

se  till att nödvändiga förstärknings- och tätningsarbeten vid Sergels torg 

 genomförs.  

 

 Fokus för den Moderatledda alliansen i SL:s styrelse har varit att få klippa band 

 innan valet. Det har inneburit att första etappen av Spårväg City hastats fram. 

 Projektet har därför kommit att präglas av brister i såväl utredningar, underlag 

 som i affärsmässighet. Bristerna i hanteringen har fördyrat projektet avsevärt. I 

 praktiken har Stockholm fått ett par hundra meter ny spårväg för en kostnad av 

 en miljon per meter. Det är inte den kapacitetsförstärkning av kollektivtrafiken 

 som Stockholm behöver.  

 

 Spårväg Citys dragning genom Värtan är komplicerad eftersom området är   

 under utbyggnad, nuvarande verksamheter ska fungera under byggtiden och nya 

 verksamheter planeras in. Vi vill att de första som flyttar till in i området ska ha 

 tillgång till bra kollektivtrafik, vanor är svåra att ändra och i ett 

 miljöprofilsområde är det grundläggande att de som bor reser energisnålt och 

 kollektivt. Samtidigt så innebär en öppning för trafik 2014 att provisoriska 

 dragningar för Spårväg City är nödvändiga då gatunätet inte är klart och kommer 

 att ändras. Vi anser att staden och SL måste hushålla med resurser och förorda 

 en sträckning med minimalt antal provisoriska etapper genom Värtan.  

 

 Vi anser att i ett miljöprofilsområde som Norra Djurgårdsstaden är det viktigt att 

 kollektivtrafiken får utrymme men att det inte sker på bekostnad av gående eller 

 cyklister. Utrymmet för bilar och parkering bör däremot begränsas och de 

boende  erbjudas bilpool som incitament för att inte äga egen bil.  

 

 Tillgängligheten till den del av Spårväg City som är färdig har kritiserats av 

 handikappsrörelsen, vi förutsätter att SL och staden tar till sig av kritiken och 

 förbättrar tillgängligheten till Spårväg City på samtliga delsträckor. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Joakim Larsson (M) ställer de framlagda förslagen mot varandra och 

finner att nämnden beslutar enligt kontorens förslag. 

 

Reservation 

Vice ordföranden Mirja Räihä Järvinen m.fl. (S) reserverar sig mot beslutet med 

hänvisning till sitt förslag till beslut.  

 

Ann-Margarethe Livh (V) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag 



  

till beslut. 

 

Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av Emilia Hagberg (MP) enligt följande: 

 

 Det är angeläget att spårtrafiken till Norra Djurgårdsstaden och Ropsten kommer 

 igång snabbt. Spårvägsdragningen är viktig för stadens framtid och 

 utvecklingsmöjligheter. Mycket återstår emellertid fortfarande att utreda och 

 klargöra. Projektets kostnader och ekonomiska risker både avseende 

 provisoriska och permanenta linjesträckningar måste utredas och redovisas och 

 en tydlig tidsplan måste tas fram. Dessutom bör processen ha högre transparens 

 än vad som hittills varit fallet vid utbyggnaden av Spårväg City.  

 

 Den fortsatta planeringen bör ske i nära samarbete med de olika intressenterna 

 inklusive Lidingö stad och en bra medborgardialog bör genomföras. Det är 

 viktigt att staden aktivt arbetar med detaljprojekteringen så att inte för stor del 

av  ansvaret läggs på SL:s entreprenörer. Utformningen av den permanenta 

 linjesträckningen kan behöva diskuteras och justeras i den vidare planeringen. 

 

Jäv 

Per Hallberg (M) har på grund av jäv inte deltagit eller varit närvarande vid 

handläggningen av detta ärende. 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Eva Olofsson 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


